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                   Ilulissat,  25. februar  2016 

 

I henhold til § 37 stk. 1 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvor stor en mængde energi  anvendes ikke ved eksisterende vandkraftværker ? 

2. Hvilke planer har Naalakkersuisut omkring bedre udnyttelse, såfremt udnyttelse 

af vandkraftenergi ved vandkraftværker ikke er optimalt ? 

3. Hvad bruges Ilulissats gamle elværk fra 1950’erne til idag ? 

4. Hvor stor en mængde varme sælges til Nukissiorfiit fra de byer, der har 

forbrændingsanlæg ? 

5. Har Selvstyret ønsker om, at samarbejde med på Sermersooq Kommunes nye 

planer om affaldssortering i Nuuk ? 

 

 (Medlem af Inatsisartut, Anthon Frederiksen,  Partii Naleraq) 

 

Begrundelse: 

Udnyttelse af energi, i de byer, hvor der er vandkraftværk, er yderst interessant, idet det jo 

naturligvis ville være ærgerligt, såfremt al energien, der bliver produceret ved 

vandkraftværker ikke bliver udnyttet optimalt ? 

Det er en kendsgerning, at der er etableret et vandkraftværk nord for Ilulissat i Paakitsoq, 

hvor der foruden dette benyttes dieseldrevet elværk. Det gamle elværk fra 1950’erne er 

placeret centralt i byen hvor det bestemt ikke pynter. Nogle borgere undrer sig over, om der 

er planer for nedrivning af bygningen eller andre tiltag, hvorfor det også er interessant at 

vide, hvad man agter at stille op med bygningen ?  



2 
 

Det er i kommuners interesse i de steder, der har forbrændingsanlæg, at udnytte varmen fuldt 

ud, hvorfor det også er interessant at vide hvor stor en mængde varme der  produceres ved 

vandkraftværker og forbrændingsanlæg,  ialt går tabt ?  

Det er glædeligt at høre, at Sermersooq Kommune har igangsat affaldssortering i Nuuk, til at 

starte med i kommunens virksomheder, hvor der heri vil blive bedre udnyttelse af affald. Det 

er interessant at høre, om Naalakkersuisut ønsker at deltage i projektet ?   

Svar udbedes inden ti arbejdsdage.  


